

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

DOCUMENTATION

ДОКУМЕНТАЦИЯ

V. EU-Russia-Dialogue

FROM 15 TO 18 MAY 2013 IN EUROPEAN MEETING AND CONFERENCE CENTRE OF THE KONRAD-ADENAUER-STIFTUNG E.V. IN CADENABBIA

V. Диалог Россия-ЕС

15 – 18 МАЯ 2013Г. В ЕВРОПЕЙСКОМ ЦЕНТРЕ КОНФЕРЕНЦИЙ ФОНДА ИМЕНИ КОНРАДА АДЕНАУЭРА В КАДЕНАББИИ

What does the Russian Federation mean to you in the year 2013?

Sven Sester MP: There are a lot of stereotypes about Russia. I may say that they are mostly related to economic and political stereotypes. If we look at Russia today and its political processes, we can see that the democracy remains only in words, not in real. In my opinion, the country with one party of more than 50% is not the best solution. Coalitions give a chance to develop the country. Second, there are economical stereotypes. I think that Russia has a strong state control. And this control is not only on legislative base, but something else. For example, there are examples, when businessmen spoke against the authority, and as a result, their business was closed or things were getting worse. Some stereotypes still exist.

Что для Вас означает Российская Федерация в 2013 году?

Свен Сестер МР: Стереотипов о России, конечно, много. Надо признаться, что это в основном связано с экономическими и политическими стереотипами. Если сегодня со стороны посмотреть на Россию и на процессы, которые происходят на политическом уровне, то кажется, что демократия остается только на словах, а реально не реализуется, так как, по моему мнению, в государстве, в котором одна партия имеет больше 50%, уже не самое лучшее решение. Коалиции дают больше возможностей развивать страну. Второй момент, о котором я хочу сказать, это экономика. Я думаю, что в России сегодня очень сильный контроль со стороны государства. И это контроль не только на законодательном уровне, но и на уровне, который находится выше закона. Есть примеры, когда бизнесмены открыто выступали против

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

Participants of the V. EU-Russia Dialogue during the debate. © KAS

Christoph Lanz: Russia is still a country in transition. It is going up and down, back and forth. I think it needs a long time until we see the Russian Federation at the end of its transition.

Bartosz Domaszewicz: Russia is perceived in Poland as a very unpredictable partner and not really much reliable, despite international commitments made by the Russian Federation. From the Polish perspective we are looking for a stable partner and stable relations.

Andis Kudors: We do not have so many stereotypes regarding Russia. I do not like that clichés of Hollywood movies. For us as neighbors it is probably more realistic. But I think Russia is divided - politically and in terms of values.

Which are the most important political challenges for Russia in the post-Medvedjev era in the upcoming years?

Sven Sester MP: To my mind, Russia has to put more attention on the fact that during the Soviet period the border was closed. Foreign thoughts and ideas were not easily accepted. Today Russia has a good chance to adopt positive experience of other countries, because Russia has the

власти. Их бизнес был или закрыт, или дела стали идти намного хуже. То есть, на сегодняшний день некоторые стереотипы реально существуют.

Кристоф Ланц: Россия все еще является страной в переходном состоянии. Все идет вверх и вниз, вперед и назад. Я думаю, что пройдет еще много времени, прежде чем мы увидим Россию в конце ее переходного периода.

Бартош Домашевич: В Польше считают, что Россия является достаточно непредсказуемым и не очень надежным партнером, несмотря на международные заявления со стороны Российской Федерации. С польской точки зрения, мы стремимся к стабильности в партнерстве и в отношениях.

Андис Кудорс: У нас немного стереотипов в отношении России. Мне не нравятся все эти клише в Голливудских фильмах. Для нас, как соседей, это все более реалистично. Я думаю, что Россия разделена в политическом смысле и по отношению к ценностям.

Каковы наиболее важные вызовы для России в пост-Медведевскую эру в ближайшие годы?

Свен Сестер МР: Я думаю, что Россия должна обратить больше внимания на то, что в советское время границы были закрыты. Идеи и мысли не так легко воспринимались. Сейчас для России появилась возможность перенять позитивный опыт других государств,

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

great opportunity to become not artificially the most powerful country in the world. There was a time when Russia was to be feared. And nowadays, taking into the account the number of people living there, what opportunities the country has, Russia may become a great and powerful country, if politicians make the right decisions.

Ilya Kholodov: The most important political challenge will be the fight against corruption.

Christoph Lanz: Not to fall back into totalitarianism. The most important political challenges will be improving the economy and fighting corruption.

Bartosz Domaszewicz: Concerning home affairs, one of the most important political challenges for Russia is an opening up to civil society. In matters of foreign policy, the most important challenge will be the future relations to China and the European Union. But I am still thinking that the most important political challenge for the Russian Federation will be concerning home affairs.

Victoria Duka: Russia moves forward to a modernization course, which is very likely, because Russia has not only energy resources. Russia has also great human resources, which will be a very important part of a successful Russian modernization course.

Andis Kudors: The most important challenges will be economical issues like dependence of selling energy resources. Politically speaking the leadership has to become more open for reforms and modernization otherwise there will be some problems in the future.

потому что у России есть реальная возможность стать не искусственным, а действительно самым мощным государством в мире. В свое время Россию просто боялись. А сейчас, учитывая ее территорию, количество людей живущих там, возможности этой страны, Россия может стать мощным и великим государством, если политики примут правильные решения.

Илья Холодов: Главной политической задачей будет борьба с коррупцией.

Кристоф Ланц: Не вернуться обратно к тоталитаризму. Наиболее важными политическими задачами будут улучшение экономики и борьба с коррупцией.

Бартош Домашевич: Если говорить о внутренних делах, то главная политическая задача для России – открыться гражданскому обществу. В вопросах внешней политики важной задачей будет развитие отношений с Китаем и Европейским Союзом. Но я все-таки считаю, что самые важные задачи для Российской Федерации касаются внутренних дел.

Виктория Дукa: Россия стремится к модернизации, которая очень вероятна, так как Россия – не просто страна энергетических ресурсов. У России есть огромный потенциал человеческих ресурсов, который будет очень важен для успешной модернизации России.

Андис Кудорс: Главными задачами будут решения экономических проблем, например, зависимость от продаж энергоресурсов. Говоря о политике, руководство должно стать более открытым к реформам и модернизации, иначе будут проблемы в будущем.



May 2013

www.eu-russland-dialog.eu**Which are the most important political challenges for the European Union in the 21st century?**

Sven Sester MP: Europe has its own problems. They are related to the big amount of different nationalities that live in EU. But anyway the common interests for economical, political and cultural life unite these nationalities. Despite the common interests, everyone tries to protect their interests that are not match with the common in the global view. I think that there are some nuances that we can fix. The hot topic is related to economy. To my mind, we can see different situations inside the EU: some countries fulfill the criteria, some – not. In this case, it is difficult to play in the same game, when one plays with its own rules. Europe faces the task to understand that everybody has to play with the same rules. In my opinion, it is the most important challenge for Europe, and some countries have to understand it.

Ilya Kholodov: It will be difficult for the European Union, because the second wave of the economic crisis is coming. Germany and France will be the EU countries that play the main role in the fight against the crisis. But I think Europe, the West and Russia can work together to overcome the crisis.

Christoph Lanz: The economy will be the most important political challenge for the European Union in the next couple of years, as well as solving the fiscal problems and creating new jobs for the young generation.

Bartosz Domaszewicz: There are a couple of future political challenges for

Какие самые важные задачи стоят перед Европейским Союзом в 21-м веке?

Свен Сестер MP: У Европы есть свои проблемы, и они связаны с тем, что много разных национальностей живут в ЕС. Но тем не менее, общие интересы в экономической, политической и культурной сферах объединяют эти национальности. Несмотря на общие цели, каждый защищает свои интересы, которые иногда не совпадают в глобальном плане. Я думаю, что есть нюансы, которые мы можем исправить. Самые острые вопросы связаны с экономикой. Я думаю, что сегодня внутри Европы мы видим разные ситуации: одни государства выполняют критерии, другие – нет. И в таком случае сложно играть в одну игру, когда один играет по своим правилам. Перед Европой стоит задача, чтобы все страны-члены ЕС понимали, что все играют по одним правилам. Так что, я думаю, понимание этого – одна из самых важных задач, и кое-какие государства должны это понимать.

Илья Холодов: Это будут сложные времена для Европейского Союза, так как надвигается вторая волна экономического кризиса. Германия и Франция будут теми странами ЕС, которые сыграют главную роль в борьбе с кризисом. Но я считаю, что Западные страны и Россия могут работать вместе для успешного преодоления кризиса.

Кристоф Ланц: Экономика будет самой важной задачей для Европейского Союза в течении нескольких лет, наравне с решением финансовых проблем и созданием новых рабочих мест для молодого поколения.

Бартош Домашевич: Есть несколько будущих политических проблем для

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

the European Union, but one of the most important political challenges will be the economic condition, especially in the Eurozone. Another really important challenge will be to become better known among EU citizens. The EU should show their citizens that the EU is a matter of considerable importance with a lot of remarkable achievements.

Andis Kudors: The main political challenges for the European Union will be finding solutions for the current economical problems, controlling the Euro zone and realizing that there are a lot of skeptical people regarding the EU and a federal Europe.

How do you perceive the European debt and economic crisis in your home country?

Sven Sester MP: The crisis affected Estonia as it is a small and dynamic country. Because of the crisis we had to reduce our export. We had to make drastic cuts. We are a part of Europe, and of course the crisis affected Estonia. It is important that the countries understand the reasons of the crisis. If we know the reasons, we will find the solution to get out of the crisis. To my mind, Estonia made right decisions during the crisis. We have lowered our costs, we critically looked at the situation and made the conclusion that we could not live above our abilities. Thanks to our findings, we were able to survive the crisis. Fortunately, we had economic resources and we were able to use them. Not every country had this chance and they had to increase interest rates. It was not necessary for Estonia: we survived. If we live with the money we have, everything will be good.

Европейского Союза, но одной из самых важных политических задач будет состояние экономики, особенно в Еврозоне. Еще одной очень важной задачей ЕС будет лучшее понимание со стороны его граждан. ЕС должен показать своим гражданам, что ЕС имеет большое значение и многого достигнул.

Андис Кудорс: Главными политическими задачами для Европейского Союза станут решения современных экономических проблем, контроль Еврозоны, и понимание того, что многие люди скептически относятся к Евросоюзу и к федеральной Европе.

Как вы воспринимаете европейский долговой и экономический кризис в Вашей стране?

Свен Сестер МР: Кризис затронул Эстонию, так как Эстония – маленькое, динамичное государство. Из-за кризиса нам пришлось уменьшить экспорт. Мы должны были делать резкие сокращения. Мы – часть Европы, и, конечно, кризис повлиял и на Эстонию. Важно то, чтобы государства поняли причины кризиса. Если мы знаем причины, то мы сможем найти способы выхода из этого кризиса. Я думаю, что Эстония делала правильные решения во время кризиса. Мы понизили свои затраты, мы критически посмотрели в каком положении мы находимся, мы поняли, что нельзя жить выше своих способностей. И благодаря нашим выводам, мы смогли пережить кризис. У нас были экономические резервы, и мы смогли их использовать во время кризиса. Не у всех стран была такая возможность, и им пришлось увеличить кредитные ставки. Для Эстонии этого не понадобилось: мы выжили. Если жить с деньгами в меру возможностей, то все будет хорошо.

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

Ilya Kholodov: The situation is difficult for Russia, especially in the case of Cyprus, because a lot of Russians have money at Cypriot banks.

Christoph Lanz: Everybody is talking about it all the time. So it is a major issue for people. I think as a German that I am better off than the most of the Western Europeans, which doesn't mean it is not a fundamental problem for Germany as well.

Bartosz Domaszewicz: Honestly, the first wave of the crisis didn't really touch Poland so much. We didn't have so many debts. We even profited from the crisis, because our economy was quite competitive compared to the others. Nevertheless we have to take care of the second wave, because our unemployment rate is growing.

Andis Kudors: We perceive it as a crisis that comes to an end for Latvia – it is our crisis as well.

Which global role does Russia play in the 21st century? And which global role does the EU play in the 21st century?

Sven Sester MP: Russia and EU play a big role. Everybody wants to see Russia as a partner. It is country with more than 100 million people. This is a huge market. Speaking about economy, Russia affects not only Europe, but the whole world. Russian tourists are always welcome. At the same time, besides the economical perspectives, everyone is waiting for a stable political situation in Russia. We remember what was happening 30 years ago during the Cold war. We understand how Russia influences the economical and political situation worldwide. As I have already mentioned, Europe is the huge amount of united nations. They have common interests and values. If we look

Илья Холодов: Ситуация является сложной для России, особенно из-за Кипра, потому что многие россияне хранят деньги в кипрских банках.

Кристоф Ланц: Все говорят об этом все время. Значит это является важной проблемой для людей. И я, как немец, думаю, что мы справляемся лучше многих Западных европейцев, но это не значит, что для Германии это не фундаментальная проблема.

Бартош Домашевич: Честно говоря, первая волна кризиса не сильно затронула Польшу. У нас не было больших долгов. Мы даже выиграли за счет кризиса, так как наша экономика была довольно конкурентоспособной в сравнении с другими. Но нам следует опасаться второй волны кризиса, потому что растет уровень безработицы.

Андис Кудорс: Мы понимаем, что этот кризис в итоге дойдет и до Латвии – это наш кризис тоже.

Какую глобальную роль играет Россия в 21-м веке? И какую глобальную роль играет ЕС в 21-м веке?

Свен Сестер МР: Россия и ЕС играют большую роль. Россию все хотят видеть в качестве партнера. Это же страна, где живут более 100 миллионов человек. Это огромный рынок. В экономическом плане Россия влияет не только на всю Европу, но и на весь мир. Россиян, как туристов, всегда к себе ждут. В то же время, кроме экономики, все ждут, чтобы Россия была стабильна в политическом смысле. Мы же помним, что было 30 лет назад во время холодной войны. Так что мы все понимаем, что Россия влияет и на экономическую, и на политическую жизнь во всем мире. Как я сказал, Европа – огромное количество наций,

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

at the economic situation, we can see that Europe is the largest trading partner in the world. Europe exports the biggest number of goods; more than America and China. So, if you know your opportunities and how to use them wisely, your future may be very successful. Europe and Russia are neighbors: they have common borders. It means that they can help each other and affect the entire world.

Christoph Lanz: Russia is still suffering from not being a world power anymore. They try to get back into this position all the time. But they have to understand that they are not a super power anymore. The European Union will play an important role, but not as important as many Europeans think. I think countries like China, India and maybe Brazil and of course the US will be the global players in the first decades of the 21st century.

Bartosz Domaszewicz: Regarding Russia, I think Russia is a really important partner we need and we, as the Europeans, should be a reliable partner. Furthermore we should take care about the whole region, because Russia will be an important access to the Asian Markets. Regarding the European Union, we need to speed up to become more competitive in the global economy.

Andis Kudors: The Russian role is not always constructive, for example, in the case of Syria. They want to show that they are against something. EU is a global player, but not really efficient, because we are not able to speak with one voice.

которые объединились, у которых есть общие ценности. Если мы смотрим в экономическом плане, то Европа - самый большой партнер в мире по торговле. Европа экспортирует больше всего товаров, больше чем Китай и Америка. Так что если ты знаешь свои возможности и с умом ими пользуешься, то твое будущее может быть очень хорошим. Европа и Россия - соседи: у них есть общие границы. Это значит, что они могут друг другу помогать и влиять на весь мир.

Кристоф Ланц: Россия все еще страдает от того, что больше не является самой сильной страной в мире. Они все время хотят вернуть свои позиции. Но они должны понимать, что они больше не супер сила. Европейский Союз будет играть важную роль, но не такую важную, как думают многие европейцы. Я думаю, что такие страны, как Китай, Индия и, возможно, Бразилия, и, конечно, США будут мировыми игроками в первой четверти 21 века.

Бартош Домашевич: Относительно России, я думаю, что Россия является важным партнером, который нам нужен, а мы, европейцы, должны быть надежными партнерами. Более того, мы должны заботиться обо всем регионе, потому что Россия имеет важный доступ к рынкам Азии. Говоря о Европейском Союзе, мы должны поторопиться стать конкурентоспособными на мировом рынке.

Андис Кудорс: Роль России не всегда конструктивна, например, в отношении Сирии. Они хотят показать, что они против чего-то. ЕС является мировым игроком, но не очень значимым, потому что все еще не может иметь единое мнение.

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

Which is the most painful heritage from the time of socialist Totalitarianism remaining in your country?

Sven Sester MP: It is difficult to say what the most painful heritage is. The whole period of totalitarianism was absurd. It means that the time has been stopped for us for 50 years. It was a big problem for Estonia. I do not speak about the fact that Estonians were sent to Siberia, it is only one part. All this period was like a bad dream, but existed in reality. I cannot tell you the one example.

Ilya Kholodov: Our country has many painful heritages from the time of socialist totalitarianism, like the Ukraine or the Caucasus also have.

Victoria Duka: The main characteristic of modern Russian society is a certain degree of pessimism and a kind of unwillingness to take part in policymaking or social processes, which is related to the old regime. Nowadays Russian citizens are not willing to take a certain degree of responsibility of those processes.

What role do regions play in relations between Russia and EU?

Alexey Averyanov: Speaking about regions, about the city of St. Petersburg, the government of the city put a lot of attention to the interregional relations. First of all, to cross-border cooperation and to programs relating to cooperation with neighbor countries, Baltic countries and to regions that are close to St. Petersburg and Leningradskaja Oblast. These relations play a significant role, because the cross-border cooperation is an important tool to strengthen and develop relations not only between regions, but also between Russia and EU. It concerns also the political life,

Какое самое болезненное наследство, оставшееся в России со времен социалистического тоталитаризма?

Свен Сестер МР: Трудно сказать, какое самое болезненное наследство. Весь этот период тоталитаризма был одним абсурдом. Получается, что для нас время остановилось на 50 лет. Это было большой проблемой для Эстонии. Я не говорю о том, что эстонцев отправляли в Сибирь, это одна часть. Весь этот период был как плохой сон, который действительно существовал.

Илья Холодов: Наша страна имеет много болезненных наследий со времен социалистического тоталитаризма, также как на Украине или на Кавказе.

Виктория Дука: Современную Россию на сегодняшний день характеризует доля пессимизма и некое нежелание участвовать в политике или социальных процессах, которые соотносятся со старым режимом. Сегодня граждане Российской Федерации не желают брать на себя ни малейшей ответственности за эти процессы.

Какую роль играют регионы в современных отношениях Россия – ЕС?

Алексей Аверьянов: Если говорить о регионе, о городе Санкт-Петербурге, то руководство города придает большое значение отношениям и приграничному сотрудничеству, программам о сотрудничестве с соседними государствами, странами Балтийского региона. Странами, которые собственно находятся в непосредственной близости к Санкт-Петербургу. Приграничное сотрудничество является важным механизмом для укрепления и развития отношений, как между регионами, так и между Россией и ЕС. Это касается любых сфер политической жизни,



May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

economical perspectives and cultural exchange. I am convinced that these questions will also play an important role in future.

экономических вопросов и культурного обмена. И можно с уверенностью сказать, что эти вопросы и в дальнейшем будут иметь большое значение.

What does the "European Union" stand for in the year 2013 from your point of view?

Andis Kudors: In the past it was a project of peace and I think it was a successful project. Now it is more than a project of peace. The EU became an economic area with an own currency and economical challenges. Furthermore there is a trend to make the EU more federal, but on the other hand there are also movements in many countries against a federal Europe, including in Latvia. Unfortunately, it is true for Latvia that the European idea is too often a project of elites.

За что, с Вашей точки зрения, выступает Европейский Союз в 2013 году?

Андис Кудорс: В прошлом это был проект мира, и я думаю, что это был успешный проект. Теперь это больше, чем проект мира. Европейский Союз стал экономической зоной с собственной валютой и экономическими задачами. Более того, существует тренд сделать ЕС федеральным, но с другой стороны, во многих странах есть движения против федеральной Европы, включая Латвию. К сожалению, это правда, что в Латвии Европейская идея слишком часто считается проектом элиты.

Russia was the last significant country that joined the WTO last year. How do you judge Russia's accession amid worldwide economic turbulences and what are the consequences related to it for the relations between the EU and the Russian Federation?

Andis Kudors: We are strongly in favor of Russia's decision to become a member of the WTO. But unfortunately, Russia is not ready to follow the rules of the WTO and probably western international actors will have to do something and tell Russia to follow the rules otherwise it is useless to call Russia a WTO.

Россия является последней крупной страной по вступлению в ВТО в прошлом году. Как Вы оцениваете вступление России на фоне мировых экономических потрясений, и каковы последствия, связанные с ним, для отношений между Европейским Союзом и Россией?

Андис Кудорс: Мы очень рады решению России стать членом ВТО. Но, к сожалению, Россия не готова следовать правилам ВТО, и возможно, западным международным лидерам придется что-то сделать и посоветовать России следовать правилам, иначе бессмысленно называть Россию страной ВТО.



May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

Sven Sester MP: "Everybody wants to see Russia as a partner." © KAS

Sven Sester MP is the Chairman of the Committee on Finances in the Estonian parliament and member of the national board of the "Pro Patria and Respublica Union" (IRL). He studied Economics and Informational Technologies at the Tallinn Technology University. After several leading positions in real estate investments activities in Estonia he also was the head of Estonia's national lottery. In 2003 he joined the parliament. There he first acted as vice chairman of the economic affairs committee and since 2009 he is chairman of the financial committee.

Свен Сестер МР является председателем Комитета по финансам в эстонском парламенте и членом национального совета "Отечественного и Республиканского союза" (IRL). Он изучал экономику и информационные технологии в Таллиннском техническом университете. После того, как он работал на лидирующих позициях в сфере инвестиций в недвижимости в Эстонии, он также был главой Эстонской национальной лотереи. В 2003 году он стал членом парламента. Там он впервые выступал в качестве заместителя председателя комиссии по экономике. С 2009 года Свен Сестер занимает пост председателя Финансового комитета.



Christoph Lanz: "Russia is still a country in transition." © KAS

Christoph Lanz is the Managing Director Multimedia Global of "Deutsche Welle" (DW), the German foreign broadcasting service. After his apprenticeship he started his career as journalist at "Südwestfunk" in Baden-Baden. In 1984 he went to New York, where he was working for ARD and RTL as radio correspondent. Afterwards from 1985 to 1989 he joined RIAS2, a radio-station in Western Berlin. In 1989 he changed from the station to the commercial radio FFH in Frankfurt Main. In this time radio FFH took over as market leader in Hessen radio market. After the peaceful

Кристоф Ланц является управляющим директором Глобального мультимедиа "Deutsche Welle" (DW), немецкого иностранного вещания. После окончания университета он начал свою карьеру журналиста на „Südwestfunk“ в Баден-Бадене. В 1984 году отправился в Нью-Йорк, где работал на RTL и ARD свободным радиокорреспондентом. Потом, с 1985 по 1989 год он присоединился к РИАС 2, к радиостанции в Западном Берлине, где сначала занимал пост главного редактора, а затем стал заместителем директора программы. В 1989 году он

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

revolution in 1989 he became editor-in-chief at DW-Television. He had influenced the early years of international television in Germany very much. In 1998 he was responsible for the re launch of DW-Television to a news-, information and culture channel. 2002 he was appointed Managing Director Television of DW. Moreover he is lecturer at several universities.



Ilya Kholodov: "The most important political challenge for Russia will be the fight against corruption." © KAS

Ilya Kholodov is the political adviser to Vladimir Vasiljev MP, chairman of the parliamentary group "United Russia" in the Russian State Duma. He studied historical sciences at the State University of Tver and finished 2010 with a Master's degree. He has been actively taking part in political activities such as the "Young Guard of United Russia", the "Association of Young Entrepreneurs of Russia", the "School of Young Leaders of Tver and Moscow", "The Perfect School", "I am volunteer" and "IT breakthrough". In 2010 he became a senior expert in the Committee on Youth of the Tver region. Since 2010 he has been also working in the Executive Committee of Tver Regional department of "United Russia". From July 2011 to November 2012 he was the chairman of the Tver Regional department of the Russian public organization "Young Guard of United Russia". He is also a member of the City Council of Tver.

изменил статус станции до FFH коммерческого радио во Франкфурте на Майне. В это время радио FFH заняло пост лидера на рынке радио в Гессене. После мирной революции в 1989 он стал главным редактором DW-телевидения. Он сильно повлиял на первые годы международного телевидения в Германии. В 2002 году он был назначен управляющим директором телевидения Deutsche Welle. Более того, он читает лекции в нескольких университетах.

Илья Холодов является помощником депутата, лидера фракции "Единая Россия", Государственной Думы РФ, Владимира Васильева. Он учился в Тверском государственном университете на историческом факультете. В 2010 году окончил магистратуру. Он активно участвует во всероссийских общественных организаций "Молодая Гвардия Единой России", "Ассоциация молодых предпринимателей России", является организатором и участником молодежных общественных проектов "Школа молодого лидера Тверской и Московской области", конкурс проектов "Идеальная школа", "Я – доброволец", "IT-прорыв". С конца 2010 года по настоящее время работает в исполнительном комитете Тверского регионального отделения партии „Единая Россия“. Он также избран депутатом Тверской Городской Думы.

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

Bartosz Domaszewicz is the chairman of the political youth organization "Young Democrats" (Młodzi Demokraci) in Poland. He earned a Master's degree in International Relations at the University of Lodz in 2006. His specialization was American Studies and Mass Media. He started his political career as a member of the City Council of Lodz. Until 2010 he became vice-chairman of the "Young Democrats". Since 2010 he is chairman of the branch of the "Civic Platform" and member of the City Council Lodz.



Bartosz Domaszewicz: "We are looking for a stable partner and stable relations." © KAS



Victoria Duka: "Russia has great human resources." © KAS

Victoria Duka is manager in German and European studies at the "Centre for German and European Studies" of the State University St. Petersburg. She graduated in 2010 at State University St. Petersburg, where she studied sociology and political sociology. Her main research work was about the problems of justice in contemporary armed conflicts. From 2008 to 2009 she studied at the Hamburg University.

Бартош Домашевич является председателем политической молодежной организации "Молодые демократы" (Młodzi Demokraci) в Польше. Он получил степень магистра в области международных отношений в Университете Лодзи в 2006 году. Его специализация - американские исследования и медиа. Он начал свою политическую карьеру в качестве члена городского совета Лодзи. До 2010 года он стал заместителем председателя "Молодых демократов", где он представлял организацию на европейском и международном уровне. С 2010 года он является председателем отделения „Гражданская платформа” и членом городского совета Лодзи.

Виктория Дука является сотрудником "Центра изучения Германии и Европы" при Государственном университете Санкт-Петербурга (CGES). Она окончила Государственный университет Санкт-Петербурга в 2010 году, где изучала социологию и политическую социологию. Ее основная исследовательская работа касалась проблем правосудия в современных вооруженных конфликтах. С 2008 по 2009 она училась в Гамбургском университете.

May 2013

www.eu-russland-dialog.eu

Andis Kudors: "Russia is divided – politically and in terms of values." © KAS

Andis Kudors is the Executive Director of the Centre for East European Policy Studies (CEEPS) in Riga. He graduated at the International Law and Economics Program at the University of Latvia's Institute of International Affairs. He is interested in the current foreign policy trends in Eastern Europe and post-Soviet countries. He is member of Foreign Policy Council at Latvian Ministry of Foreign Affairs. He has published several articles about Latvian-Russian relations, Russia's foreign policy, Russian Orthodox Church, and ethnic integration process in Latvia.

Alexey Averyanov is the counselor of the Chairman of the Committee for External Relations in Government of St. Petersburg. He studied in the law faculty of the State University St. Petersburg. Until 2008 he was the member of the St. Petersburg Bar Association. From 2001 to 2006 he worked for Microsoft as the representative for protection of intellectual property in the North-West Federal District.

Андис Кудорс является исполнительным директором Центра по изучению политики Восточной Европы (СЕЕПС) в Риге. Он окончил программу международного права и экономики в институте международных отношений в Латвии. Его интересуют текущие тенденции внешней политики в Восточной Европе и постсоветских странах. Он является членом Совета иностранной политики в Министерстве Иностранных дел. Он опубликовал статьи о латвийско-российских отношениях, внешней политике России, Русской Православной Церкви, этнических процессах интеграции в Латвии.

Алексей Аверьянов является советником председателя Комитета по внешним связям Администрации Санкт-Петербурга, Россия. Алексей Аверьянов окончил юридический факультет. До 2008 года он был членом Санкт-Петербургской Ассоциации Адвокатов. С 2001 по 2006 года он работал представителем Корпорации "Майкрософт" по вопросам защиты авторских прав в СЗФО.



Alexey Averyanov: "St. Petersburg puts a lot of efforts to interregional relations." © KAS